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Protokół z XLVIII sesji Rady Gminy w Przewozie 

w dniu 27 października 2023 r. 

Pkt 1. Otwarcie obrad XLVIII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Przewodniczący rozpoczął obrady o godzinie 12.02.  W posiedzeniu wzięło udział 11 

radnych.  

 Obecność w momencie rozpoczęcia obrad przedstawiała się następująco: 

1. Jarosław Borkowski 

2. Angelika Hic 

3. Krzysztof Karlikowski 

4. Adam Klisowski 

5. Edyta Komorek nieobecna 

6. Marian Kutasiewicz 

7. Joanna Ostaszewska 

8. Monika Pankowska nieobecna 

9. Adrian Przybyłek nieobecny 

10. Krzysztof Serwatka 

11. Grzegorz Stachera 

12. Zbigniew Staniek nieobecny 

13. Bogusława Szlachetka 

14. Rafał Wójcik 

15. Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

Pkt 2. Uchwalenie porządku obrad XLVIII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

 Wójt wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad czterech projektów uchwał: 

- w sprawie przejęcia od Powiatu Żarskiego zadania zimowego utrzymania drogi powiatowej 

nr 1101F od DW350 – Dobrzyń – Sanice – Sobolice, 

- w sprawie zmiany uchwały Nr I/5/2018 Rady Gminy w Przewozie z dnia 22 listopada 2018 

r. w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz 

Porządku Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/214/2023 Rady Gminy w Przewozie z dnia 28 

lutego 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Powiatowi Żarskiemu, 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/208/2022 Rady Gminy w Przewozie z dnia 15 

grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy Przewóz na 2023 r. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad XLVIII sesji Rady Gminy w Przewozie wraz ze zmianami 
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zaproponowanymi przez wójt gminy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Na sali wyłożony został projekt protokołu z XLVII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 

Pkt 4. Interpelacje i zapytania. 

Radni nie składali zapytań i interpelacji.  

Pkt 5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023. 

Informację ze Szkoły Podstawowej w Przewozie przedstawiła Dyrektor tej placówki, 

pani Wioletta Sosnowska.  

Natomiast, w zastępstwie za Dyrektora Gminnego Przedszkola w Przewozie, 

informację przedstawiła pani Kamila Mikołajczyk.  

Pkt 6. Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

Informację z analizy oświadczeń majątkowych radnych gminy przedstawił 

przewodniczący rady.  
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Sekretarz przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

wójtowi gminy. 

Radni nie zadawali pytań do przedstawionych informacji.  

Pkt 7. Informacja z działalności Wójta Gminy Przewóz od 15 września do 27 

października 2023 r. 

Pani wójt przedstawiła stosowną informację. 

Radni nie mieli pytań do przedstawionej informacji.  

Pkt 8. Podjęcie uchwał. 

a) Projekt w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Przewóz. 

Projekt przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Przewozie, pani 

Barbara Kicuła.  

Konieczność podjęcia uchwały wynika ze zmiany zapisów ustawy o przeciwdziałaniu 

przemocy domowej. Przedstawiony projekt zawiera szczegółowy tryb powoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 

b) Projekt w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

Projekt przedstawiła pani skarbnik. Propozycja wzrostu stawek opłat podatku od 

nieruchomości wynosi 12 % w stosunku do stawek obowiązujących w roku bieżącym. Mimo 

takiej propozycji stawki te i tak będą niższe niż zalecane stawki ustawowe, które to wzrastają 

o 15 %.  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 
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Kutasiewicz, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława Szlachetka, Rafał Wójcik 

PRZECIW (2) 

Joanna Ostaszewska, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 

c) Projekt w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na terenie Gminy. 

Projekt przedstawiła pani skarbnik. Propozycje stawek tego podatku wzrosły o 10 % 

w stosunku do stawek z roku bieżącego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława 

Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

PRZECIW (1) 

Rafał Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 

d) Projekt w sprawie wprowadzenia opłaty targowej i ustalenia stawek opłaty targowej 

w Gminie Przewóz. 

Projekt przedstawiła pani skarbnik. Wysokość stawki tej opłaty proponuje się 

pozostawić na poziomie tej z roku bieżącego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 
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e) Projekt w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów i ustalenia stawki opłaty 

od posiadania psów w Gminie Przewóz. 

Propozycja stawki tej opłaty to kwota 60 zł za jednego psa, czyli tyle ile w roku 

bieżącym.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 

f) Projekt w sprawie przejęcia od Powiatu Żarskiego zadania zimowego utrzymania 

drogi powiatowej nr 1101F od DW350 –Dobrzyń-Sanice-Sobolice. 

Projekt przedstawiał Kierownik Referatu Gospodarki, pan Damian Hałabura.  

Wyjaśnił, że odśnieżanie tej drogi przez gminę jest przejmowane od starostwa 

corocznie. Szczegóły wykonywania tego zadania są ustalane pomiędzy stronami w drodze 

porozumienia.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 

g) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr I/5/2018 Rady Gminy w Przewozie z dnia 22 

listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 

 Pomocy Społecznej oraz Porządku Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej. 

W związku ze zmianami jakie pojawiły się w składzie osobowym rady gminy, 

należało dokonać też zmian w składach komisji. Nowo wybrany radny, pan Rafał Wójcik, 

został członkiem wyżej wymienionej komisji rady. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 

h) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/214/2023 Rady Gminy w Przewozie 

z dnia 28 lutego 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Powiatowi Żarskiemu. 

Projekt dotyczy dotacji do kursów autobusowych, które odbywają się z terenu gminy 

do Żar dwa razy w tygodniu. Po prostu starostwo po dokonaniu stosownych kalkulacji 

wniosło o zwiększenie dotacji, ponieważ koszty tego zadania okazały się wyższe niż 

początkowo zakładano.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 

i) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/208/2022 Rady Gminy w Przewozie 

z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy Przewóz na 2023 r. 

Projekt omówiła pani skarbnik.  

Plan dochodów po zmianach będzie wynosił 37.547.417,70 zł, a plan wydatków 

41.507.417,70 zł. 

Dochody budżetu zwiększono przede wszystkim z uwagi na wpływ środków ze 

sprzedaży mienia w kwocie 53.000 zł oraz ze względu na przyznane środki w wysokości 

960.000,00 zł, otrzymane z Rządowego Funduszu Polski Ład z przeznaczeniem na zakup 

autobusu szkolnego. 
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W wydatkach zaplanowano zakup autobusu szkolnego w kwocie zwiększonej o wkład 

własny do realizacji tego zadnia, zaplanowano więc na ten cel kwotę 1.200.000,00 zł. 

Zwiększono także środki na pokrycie kosztów pobytu osób w domach pomocy 

społecznej o kwotę 70.000,00 zł.  

Plan wydatków został pomniejszony o środki na zadania, które nie zostaną 

zrealizowane w roku bieżącym.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek, Zbigniew Staniek 

Pkt 9. Sprawy różne. 

Radna Angelika Hic zwróciła się z prośbą o zobligowanie Starostwa Powiatowego 

w  Żarach do uprzątnięcia chodników w miejscowości Dobrzyń i Sanice.  

Radny Jarosław Borkowski poprosił o udzielenie informacji na temat załatwienia jego 

zgłoszenia z ostatniej sesji, dotyczącego przełożenia nawierzchni drogi przy kościele 

w Przewozie.  

Kierownik RG poinformował, że wykonawca otrzymał pismo w tej sprawie 

i przystąpił do realizacji prac. Postępy będą weryfikowane na bieżąco.  

Radny Adam Klisowski zgłosił, aby poprawić wjazd na cmentarz w Lipnej, a przede 

wszystkim zastosować rozwiązanie problemu odprowadzania wody w tym miejscu.  

Ponadto radny poprosił, aby jeszcze przed 1 listopada poprawić nawierzchnię parkingu 

przy cmentarzu.  

Następnie radny zgłosił, konieczność poprawy stanu technicznego dróg gminnych na 

terenie miejscowości Lipna i Jamo, gdyż jesienna aura w znacznym stopniu pogorszyła ich 

stan.  

Radny zgłosił również, że kierowcy nie przestrzegają prędkości na nowo 

wyremontowanej drodze w Lipnej za kościołem. Ktoś nawet wjechał w ogrodzenie jednej 

z posesji. Prośba radnego jest taka, aby rozważyć jakieś rozwiązanie, które zmusiłoby 



8 

 

kierowców do rozważniejszej jazdy, np. zamontowanie progu zwalniającego lub postawienie 

znaku z ograniczeniem prędkości.  

Pani wójt odpowiedziała, że w kwestii ograniczeń na drodze zostaną sprawdzone 

dostępne możliwości.  

Jeśli chodzi o remonty i naprawy dróg gminnych  pani wójt poinformowała, że prace 

są wykonywane na bieżąco, ale teraz nie jest to możliwe właśnie ze względu na pogodę. 

Czynności wznowione zostaną kiedy warunki atmosferyczne na to pozwolą.  

Problem  wjazdu na cmentarz zostanie na pewno rozwiązany.  

Radna Bogusława Szlachetka poprosiła o wymianę tablicy ogłoszeniowej w Piotrowie.  

Pani wójt odpowiedziała, że jest to już w trakcie realizacji ponieważ mieszkańcy 

miejscowości już zgłaszali takie zapotrzebowanie.  

Radny Rafał Wójcik zgłosił konieczność poprawy dróg powiatowych wraz 

z poboczami i pielęgnacją drzew, których korony górują nad tymi drogami.  

Wójt odpowiedziała, że systematycznie wysyłane są pisma w tej sprawie do Starostwa 

Powiatowego w Żarach. Ostatnie pismo było wysłane we wrześniu. W skutek czego 

niedawno odbył się przejazd po terenie gminy, w którym uczestniczył również pracownik 

starostwa.  

Radny wnioskował jeszcze o poprawę, niedawno budowanej, drogi powiatowej 

w Piotrowie, a przede wszystkim o rozwiązanie problemu złego odprowadzania wody przy 

niej.  

Radna Joanna Ostaszewska poprosiła, aby rozwiązać problem braku miejsc 

parkingowych w centrum Przewozu. Ponieważ mieszkańcy przyjeżdzający do lekarza, na 

zakupy czy do fryzjera nie maja gdzie zaparkować, bo miejsca zajmują osoby, które jeżdżą do 

pracy w Niemczech i zostawiają swoje samochody na długie godziny.  

Ponadto radna zgłosiła, że w parku w  Przewozie dochodzi do łamania i podpalania 

ławek w altanach. Zasugerowała, aby przejrzeć monitoring i wyciągać konsekwencje wobec 

osób niszczących mienie gminy. Radna zagłosiła również, że w parku jest nieporządek 

i należałoby uprzątnąć ten teren.  

Pkt 10. Zamknięcie obrad XLVIII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Przewodniczący zakończył posiedzenie o godzinie 13.10.    

    

      Przewodniczący Rady Gminy 

                Grzegorz Stachera 
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Protokołowała Magdalena Mikitiuk 


